

*Ministry of Industry: the FPI will spend 12 million USD for the construction of the factory for the manufacture of computers and school tablets*

*Ministère de l'industrie: le FPI va déboursier 12 millions USD pour la construction de l'usine de fabrication des ordinateurs et tablettes scolaires*

By [La Rédaction](#) | March 14, 2020



The construction of a factory for manufacturing laptops and school tablets by the company Industry Five in partnership with the Congolese government was discussed during the Council of Ministers held in Kinshasa, Friday March 13, 2020.

In his presentation, the Minister of Industry, Julien Paluku, informed the Council that, according to the memorandum of understanding that the Congolese government, through it, signed in January 2020 in London with the American firm Industry Five (with involvement of Microsoft and Intel), "the participation of the DRC in the capital of" Industry Five DRC "requires a contribution of 12 million US dollars.

Julien Paluku proposed that this sum be disbursed by the Industry Promotion Fund. The Council of Ministers adopted the proposal, informs the minutes of the meeting.

Monday March 09, 2020, the Minister of Primary, Secondary and Technical Education, Willy Bakonga, granted an audience to the President of Industry Five International, Ull Back, during which it was decided to establish "Industry Five DRC "in Kinshasa, by June 30, 2020.

The memorandum of understanding between the government of the DRC and the company Industry Five was concluded at the summit of Great Britain and the African countries on investments, in January 2020.

It consists in producing at least 1 million 400 thousand smartphones and tablets intended for students in the DRC. It is also estimated by the creation of at least 1,000 jobs when this project is launched.

---

La construction d'une usine de fabrication des ordinateurs portables et tablettes scolaires par la société Industry Five en partenariat avec le gouvernement congolais a été abordée au cours du Conseil des ministres tenu à Kinshasa, vendredi 13 mars 2020.

Dans son exposé, le ministre de l'Industrie, Julien Paluku, a signifié au Conseil que, selon le mémorandum d'entente que le gouvernement congolais, par son intermédiaire, a signé en janvier 2020 à Londres avec la firme américaine Industry Five (avec l'implication de Microsoft et de Intel), "la

participation de la RDC au capital de “Industry Five RDC” exige un apport de 12 millions de dollars américains.

Julien Paluku a proposé que cette somme soit déboursée par le Fonds de promotion de l’industrie. Le Conseil des ministres a adopté la proposition, renseigne le compte-rendu de la réunion.

Lundi 09 mars 2020, le ministre de l’Enseignement primaire, secondaire et technique, Willy Bakonga, a accordé une audience au président de l’Industry Five International, Ull Back, au cours de laquelle il a été décidé d’implanter “Industry Five RDC ” à Kinshasa, d’ici le 30 juin 2020.

Le mémorandum d’entente entre le gouvernement de la RDC et l’entreprise Industry Five a été conclu au sommet de la Grande-Bretagne et les pays d’Afrique sur les investissements, en janvier 2020.

Il consiste à produire au moins 1 millions 400 mille smartphones et tablettes destinés aux élèves de la RDC. Il est estimé, en outre, par la création d’au moins 1.000 emplois à l’occasion du lancement de ce projet.

---

<https://www.politico.cd/encontinu/2020/03/14/epst-le-fpi-va-debourser-12-millions-usd-pour-la-construction-de-lusine-de-fabrication-des-ordinateurs-et-tablettes-scolaires.html/55619/>